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Supplier Code of Conduct  

of Europcell GmbH 

for the fulfilment of EUDR obligations 

(the “Supplier Code of Conduct”) 
 

 

Preamble 

(1) Europcell GmbH (hereinafter referred to as “Europcell”) is committed to complying with 
Regulation (EU) 2023/1115 of the European Parliament and of the Council of May 31st, 2023, 
on the placing on the Union market and export from the Union of certain raw materials and 
products linked to deforestation and forest degradation, and repealing Regulation (EU) No. 
995/2010 (the “EUDR”). As a market participant and trader, Europcell is subject to the due 
diligence obligations under the EUDR from December 30th, 2025. 
 

(2) The provisions of the Supplier Code of Conduct apply to every delivery of "relevant products" 
within the meaning of Art. 1 para. 1 and Annex I of the EUDR to Europcell (the "Relevant 
Delivery"; the supplier of a Relevant Delivery, the "Supplier"). This Supplier Code serves as 
the basis for all future Relevant Deliveries. The Supplier undertakes to comply with the principles 
and requirements of the Supplier Code of Conduct. 
 

§ 1 Due Diligence Obligations 

(1) The supplier commits to actively participating in fulfilling the due diligence obligations under the 
EUDR. 
 

(2) The supplier guarantees that the relevant delivery does not violate Art. 3 EUDR. In particular, it 
guarantees that the relevant delivery is “deforestation-free” within the meaning of Art. 2 No. 13 
EUDR and that the relevant delivery is produced in accordance with the “relevant legislation of 
the country of production” within the meaning of Art. 2 No. 40 EUDR. Insofar as the supplier has 
placed the relevant delivery on the market in accordance with Art. 2 No. 16 EUDR, it guarantees 
that a due diligence declaration within the meaning of Art. 4 (2) and Annex II EUDR is available 
for this delivery. 

 

§ 2 Information Obligations and Disclosure 

(1) The supplier undertakes to communicate the relevant products contained in the relevant delivery 
within 5 days of receiving the order, but no later than 3 days before the start of the delivery 
process, in accordance with Art. 1 para. 1 and Annex I of the EUDR, as well as all information 
required as proof that the due diligence obligations under the provisions of the EUDR have been 
fulfilled. Furthermore, the supplier must provide information necessary to prove that there is no 
or only a negligible risk of a violation of the EUDR provisions. 
 

(2) If Europcell places the delivered goods on the market on the basis of the relevant delivery in 
accordance with Art. 2 No. 16 EUDR, the information to be provided by the supplier in 
accordance with § 2 para. 1 of the Supplier Code of Conduct shall include, in particular 
 

1. a description, including the trade name and the type of relevant products, as well as — for 
relevant products that contain wood or are made using wood — the common name of the 
species and the full scientific name, 

2. the quantity of relevant products, 
3. the country of origin and, if applicable, its regions, 
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4. the production period of the relevant products and  
5. the geolocation data of all production sites (Art. 9 para. 1 lit. a to d and Annex II EUDR). 
 

(3) If the supplier placed the delivered goods on the market before the relevant delivery in 
accordance with Art. 2 No. 16 EUDR, the information to be provided by the supplier pursuant to 
§ 2 para. 1 of the Supplier Code of Conduct shall in particular include the reference number and 
the verification number of the respective due diligence declaration. 
 

(4) Irrespective of the provisions of § 2 para. 2 and 3 of the Supplier Code of Conduct, the supplier's 
obligation under § 2 para. 1 of the Supplier Code of Conduct shall in any case include the 
completion and return of a standardized questionnaire containing questions on 

 

1. Evidence of zero deforestation and compliance with local legislation in accordance with Art. 
3 in conjunction with Art. 9 lit. g and h EUDR, and 

2. further information on criteria such as countries of origin, forest cover, supply chain 
complexity, and the presence of indigenous communities in accordance with Art. 10 para. 2 
lit. a to n EUDR. 

 

(5) The provision of information is carried out via the IT platform LawCode1, by email, or through 
an IT platform provided by the supplier. 
 

(6) The supplier undertakes to provide additional information immediately upon first request if the 
data provided is insufficient for risk assessment. The additional information may include further 
documentation, policies, procedures, controls, or audits to demonstrate compliance with the 
regulations. 
 

(7) The supplier grants permission to disclose relevant information upon request by authorities, 
auditors, or customers, insofar as this is necessary to fulfill the obligations under the EUDR. 

 

§ 3 Disclosure Requirements 

The supplier shall immediately inform Europcell of 
 

1. Changes in the supply chain that may affect EUDR compliance; 
2. Relocation of production or new production sites; 
3. Violations of EUDR requirements or corresponding suspicion cases; 
4. all other circumstances, that could jeopardize compliance to EUDR regulation. 

 

 

 

 

 

 
1 The international law firm Taylor Wessing has confirmed that the EUDR module complies with applicable legal 
requirements: Preview_Legal Opinion-Taylor Wessing-EUDR Module lawcode.pdf (Taylor Wessing, Legal Opinion 
on the EUDR Module of the Lawcode Suite (September 2025) 
 

 

 

 

 

 

https://docs.lawcode.eu/hubfs/Social%20Media/Preview_Legal%20Opinion-Taylor%20Wessing-EUDR%20Modul%20lawcode.pdf?utm_campaign=21453240-Social%20Media%20September&utm_content=346776672&utm_medium=social&utm_source=linkedin&hss_channel=lcp-49160463
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§ 4 Legal Consequence of Violations 

(1) If the supplier violates any of the duties listed in §§ 1 to 3 of the Supplier Code of Conduct, 
Europcell is entitled to, 
 

1. to request remedial measures and corresponding contractual assurances; 
2. to request replacement for the affected relevant delivery; 
3. to suspend the fulfilment of individual or all contracts concluded with the supplier for the 

duration of the breach; 
4. demand compensation for the damage incurred;  
5. terminate the contractual relationship in question after a reasonable period of time has been 

set for the supplier to remedy the breach; 
6. terminate the contractual relationship in question without prior notice in the event of serious, 

repeated, or persistent violations. 
 

(2) If a violation of the provisions of the Supplier Code of Conduct is identified, Europcell will 
promptly notify the supplier in writing and grant them a reasonable grace period to align their 
conduct with these provisions. If remediation is not possible within a foreseeable period, the 
supplier must immediately report this and, together with Europcell, develop and implement a 
plan with a timeline to eliminate or minimize the violation. The provisions of this paragraph apply 
without prejudice to the provisions in para. 1, numbers 5 and 6. 

 

§ 5 Goods made from recycled materials 

(1) The provisions of § 1 to 5 of the Supplier Code of Conduct do not apply to goods delivered from 
recycled material, insofar as these are excluded from the scope of the EUDR in accordance 
with Annex I EUDR. This applies to delivered goods that are made from material whose life 
cycle has been completed and which would otherwise have been disposed of as waste within 
the meaning of Article 3 no. 1 of Directive 2008/98/EC, unless the delivered goods are by-
products of a processing operation using material that is not waste within the meaning of Article 
3 no. 1 of that Directive. 
 

(2) The supplier undertakes,  
 

1. to inform upon request whether the goods supplied by him are goods made from recycled 
material within the meaning of § 5 para. 1 of the Supplier Code of Conduct. 

2. to notify without delay if there are any changes in the classification of the delivered goods 
as recycled material within the meaning of § 5 para. 1 of the Supplier Code of Conduct. 

 

§ 6 Final provisions 

(1) This Supplier Code of Conduct is part of the business relationship between the supplier and 
Europcell. It applies in addition to the other terms and conditions of the contract. 

 

(2) This Supplier Code of Conduct comes into force with the first relevant delivery as of December 
30th, 2025. 
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Lieferantenkodex  

der Europcell GmbH 

zur Erfüllung der Pflichten nach der EUDR 

(der „Lieferantenkodex“) 

 

Präambel 

(1) Die Europcell GmbH (die „Europcell“) bekennt sich zur Einhaltung der Verordnung (EU) 
2023/1115 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 31.05.2023 über die 
Bereitstellung bestimmter Rohstoffe und Erzeugnisse, die mit Entwaldung und Waldschädigung 
in Verbindung stehen, auf dem Unionsmarkt und ihre Ausfuhr aus der Union sowie zur 
Aufhebung der Verordnung (EU) Nr. 995/2010 (die „EUDR"). Als Marktteilnehmer und Händler 
unterliegt Europcell den Sorgfaltspflichten gemäß EUDR ab dem 30.12.2025. 
 

(2) Die Bestimmungen des Lieferantenkodex gelten für jede Lieferung von „relevanten 
Erzeugnissen“ im Sinne von Art. 1 Abs. 1 und Anhang I EUDR an Europcell (die „Relevante 
Lieferung"; der Lieferant einer Relevanten Lieferung der „Lieferant“). Dieser Lieferantenkodex 
gilt als Grundlage für alle zukünftigen Relevanten Lieferungen. Der Lieferant verpflichtet sich, 
die Grundsätze und Anforderungen des Lieferantenkodex zu erfüllen. 

 

§ 1 Sorgfaltspflichten 

(1) Der Lieferant verpflichtet sich zur aktiven Mitwirkung bei der Erfüllung der Sorgfaltspflichten 
nach der EUDR. 
 

(2) Der Lieferant garantiert, dass die Relevante Lieferung nicht gegen Art. 3 EUDR verstößt. 
Insbesondere garantiert er, dass die Relevante Lieferung "entwaldungsfrei" im Sinne vom Art. 
2 Nr. 13 EUDR ist und dass die Relevante Lieferung gemäß den „einschlägigen 
Rechtsvorschriften des Erzeugerlandes“ im Sinne von Art. 2 Nr. 40 EUDR erzeugt ist. Soweit 
der Lieferant die Relevante Lieferung gemäß Art. 2 Nr. 16 EUDR in Verkehr gebracht hat, 
garantiert er, dass für diese eine Sorgfaltserklärung im Sinne von Art. 4 Abs. 2 und Anhang II 
EUDR vorliegt. 

 

§ 2 Informationspflichten und Offenlegung 

(1) Der Lieferant verpflichtet sich, innerhalb von 5 Tagen nach Erhalt der Bestellung, spätestens 
jedoch 3 Tage vor Beginn des Lieferprozesses, die in der Relevanten Lieferung enthaltenen 
relevanten Erzeugnisse im Sinne von Art. 1 Abs. 1 und Anhang I EUDR mitzuteilen sowie alle 
Informationen, die als Nachweis dafür erforderlich sind, dass die Sorgfaltspflichten nach den 
Vorschriften der EUDR erfüllt wurden. Weiterhin hat der Lieferant die Informationen mitzuteilen, 
die als Nachweis dafür erforderlich sind, dass kein oder nur ein vernachlässigbares Risiko eines 
Verstoßes gegen die Vorschriften der EUDR besteht. 
 

(2) Bringt Europcell die gelieferte Ware aufgrund der Relevanten Lieferung gemäß Art. 2 Nr. 16 
EUDR in Verkehr, so umfassen die nach § 2 Abs. 1 des Lieferantenkodex durch den Lieferanten 
mitzuteilenden Informationen insbesondere  
 

1. eine Beschreibung, einschließlich des Handelsnamens und der Art der relevanten 
Erzeugnisse sowie — bei relevanten Erzeugnissen, die Holz enthalten oder unter 
Verwendung von Holz hergestellt wurden — der gebräuchliche Name der Art und der 
vollständige wissenschaftliche Name,  
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2. die Menge der relevanten Erzeugnisse, 
3. das Erzeugerland und gegebenenfalls dessen Landesteile, 
4. den Produktionszeitraum der relevanten Erzeugnisse und  
5. die Geolokalisierungsdaten aller Produktionsgrundstücke (Art. 9 Abs. 1 lit. a bis d und 

Anhang II EUDR). 
 

(3) Hatte der Lieferant die gelieferte Ware vor der Relevanten Lieferung gemäß Art. 2 Nr. 16 EUDR 
in Verkehr gebracht, umfassen die nach § 2 Abs. 1 des Lieferantenkodex durch den Lieferanten 
mitzuteilenden Informationen insbesondere die Referenznummer und die Verifizierungsnummer 
der jeweiligen Sorgfaltserklärung.  
 

(4) Unabhängig von den Regelungen der § 2 Abs. 2 und 3 des Lieferantenkodex umfasst die 
Verpflichtung des Lieferanten nach § 2 Abs. 1 des Lieferantenkodex in jedem Fall die 
Beantwortung und Rücksendung eines standardisierten Fragebogens mit einer Abfrage von 

 

1. Nachweisen zur Entwaldungsfreiheit und zur Einhaltung der lokalen Rechtsvorschriften 
gemäß Art. 3 i.V.m Art. 9 lit. g und h EUDR sowie 

2. weiteren Informationen zu den Kriterien wie z. B. Herkunftsländer, Waldbestände, 
Lieferkettenkomplexität und die Präsenz indigener Gemeinschaften gemäß Art. 10 Abs. 2 
lit. a bis n EUDR. 

 

(5) Die Bereitstellung der Informationen erfolgt über die IT-Plattform LawCode1, per Email oder über 
eine zur Verfügung gestellte IT-Plattform des Lieferanten. 
 

(6) Der Lieferant verpflichtet sich, unverzüglich auf erstes Anfordern zusätzliche Informationen 
bereitzustellen, falls die gelieferten Daten zur Risikobewertung nicht ausreichen. Zu den 
zusätzlichen Informationen können weitere Dokumentationen, Richtlinien, Verfahren, Kontrollen 
oder Audits gehören, um die Einhaltung der Vorschriften nachzuweisen. 
 

(7) Der Lieferant erteilt die Erlaubnis, relevante Informationen auf Anfrage von Behörden, Prüfern 
oder Kunden offenzulegen, soweit dies zur Erfüllung der Pflichten nach der EUDR erforderlich 
ist. 

 

§ 3 Mitteilungspflichten 

Der Lieferant informiert Europcell unverzüglich über 
 

1. Änderungen in der Lieferkette, die Auswirkungen auf die EUDR-Konformität haben können; 
2. Standortwechsel der Produktion oder neue Produktionsstandorte; 
3. Verstöße gegen EUDR-Anforderungen oder entsprechende Verdachtsfälle; 
4. alle anderen Umstände, die die Einhaltung der EUDR-Bestimmungen gefährden könnten. 

 

 

 

 
1 Die internationale Kanzlei Taylor Wessing hat bestätigt, dass das EUDR-Modul den geltenden rechtlichen 
Anforderungen entspricht: Preview_Legal Opinion-Taylor Wessing-EUDR Modul lawcode.pdf (Taylor Wessing, 
Rechtliche Stellungnahme zum EUDR-Modul der lawcode Suite (September 2025) 
 

 

 

 

 

 

https://docs.lawcode.eu/hubfs/Social%20Media/Preview_Legal%20Opinion-Taylor%20Wessing-EUDR%20Modul%20lawcode.pdf?utm_campaign=21453240-Social%20Media%20September&utm_content=346776672&utm_medium=social&utm_source=linkedin&hss_channel=lcp-49160463
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§ 4 Rechtsfolgen bei Verstößen 

(1) Verstößt der Lieferant gegen eine der unter den §§ 1 bis 3 des Lieferantenkodex genannten 
Pflichten, ist Europcell berechtigt, 
 

1. Abhilfemaßnahmen und entsprechende vertragliche Zusicherungen zu verlangen; 
2. Ersatz für die betroffene Relevante Lieferung zu verlangen; 
3. Die Erfüllung einzelner oder sämtlicher mit dem Lieferanten geschlossener Verträge für die 

Dauer des Verstoßes auszusetzen; 
4. Ersatz des entstandenen Schadens zu verlangen;  
5. nach Ablauf einer angemessenen Frist, die dem Lieferanten zur Beseitigung des Verstoßes 

gesetzt wurde, das betroffene Vertragsverhältnis kündigen; 
6. bei schwerwiegenden, wiederholten oder anhaltenden Verstößen das betroffene 

Vertragsverhältnis ohne vorherige Fristsetzung zu kündigen. 
 

(2) Sollte ein Verstoß gegen die Regelungen des Lieferantenkodex festgestellt werden, wird 
Europcell dies dem Lieferanten unverzüglich schriftlich mitteilen und ihm eine angemessene 
Nachfrist setzen, um sein Verhalten mit diesen Regelungen in Einklang zu bringen. Ist eine 
Abhilfe nicht in absehbarer Zeit möglich, so hat der Lieferant dies unverzüglich anzuzeigen und 
gemeinsam mit Europcell ein Konzept mit Zeitplan zur Beendigung oder Minimierung des 
Verstoßes zu erstellen und umzusetzen. Die Regelungen dieses Absatzes gelten unbeschadet 
der Regelungen in Abs. 1 Nr. 5 und 6. 

 

§ 5 Waren aus recyceltem Material 

(1) Die Regelungen der § 1 bis 5 des Lieferantenkodex finden keine Anwendung auf gelieferte 
Waren aus recyceltem Material, soweit diese nach Anhang I EUDR aus dem 
Anwendungsbereich der EUDR ausgenommen sind. Das betrifft gelieferte Waren, die aus 
Material erzeugt sind, dessen Lebenszyklus abgeschlossen ist, und das anderenfalls als Abfall 
im Sinne des Artikels 3 Nummer 1 der Richtlinie 2008/98/EG entsorgt worden wäre, es sei denn, 
es handelt sich bei den gelieferten Waren um Nebenprodukte eines Verarbeitungsprozesses, 
bei dem Material verwendet wird, bei dem es sich nicht um Abfall im Sinne des Artikels 3 
Nummer 1 der genannten Richtlinie. 
 

(2) Der Lieferant verpflichtet sich,  
 

1. auf Anfrage mitzuteilen, ob es sich bei den von ihm gelieferten Waren um Waren aus 
recyceltem Material im Sinne von § 5 Abs. 1 des Lieferantenkodex handelt. 

2. unverzüglich mitzuteilen, sofern sich Änderungen an der Einordnung der gelieferten Waren 
als Waren aus recyceltem Material im Sinne von § 5 Abs. 1 des Lieferantenkodex ergeben. 

 

§ 6 Schlussbestimmungen 

(1) Dieser Lieferantenkodex ist Bestandteil der Geschäftsbeziehung zwischen dem Lieferanten und 
Europcell. Er gilt ergänzend zu den übrigen Vertragsbedingungen. 

 

(2) Dieser Kodex tritt mit der ersten Relevanten Lieferung ab dem 30.12.2025 in Kraft. 


